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Nu in De Schudzeef: 
 

 

 
Mijn beroep: militair bij het wapen der genie (landmacht) 

 De garnalenkoningin vertelt 

 Toeristen die vaak terugkomen in Zoutkamp 

 Hoe gaat het ook alweer in het verkeer 

 Ondernemers in de schijnwerpers: Oostindien Hoveniers 
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redactie@deschudzeef.nl  of inleveren bij een redactielid. 
 
De eerstvolgende verschijningsdatum is 22 september 2023 
Kopij voor het volgende nummer inleveren vóór 12 september 2023 
 
Voor betalingen en schenkingen: 
Banknummer: NL 41 RABO 0316 0231 83 o.v.v. De Schudzeef 
 

 Kijk voor de digitale Schudzeef op onze website www.deschudzeef.nl 

     Volg De Schudzeef ook op Facebook  

 

Advertentietarieven 2023 

Eenmalig 1/1 A4 - €30,00          6 x per jaar 1/1 A4 - €115,00 

Eenmalig ½ A4 - €17,00             6 x per jaar ½ A4 - €60,00 

Eenmalig ¼ A4 - €9,00               6 x per jaar ¼ A4 - €30,00 

½ A4 is: hoogte 13,5 cm x breedte 17,5 cm →  liggend 

¼ A4 is: hoogte 13,5 cm x breedte 8,5 cm → staand 

 

Deze Schudzeef is mede mogelijk gemaakt door:  

90°Oost, Bakkerij en Lunchroom De Zilte Bries, Benes Uitvaartbegeleiding, Bootverhuur Zoutkamp, 
Cafetaria ’t Centrum, Café & Partycentrum De Kegel, Claudia de Boer-voetverzorging, Dieverdoatsie, 
Dorpsbelangen Zoutkamp, Fietsverhuur Zoutkamp, Garnalenafslag Zoutkamp, Hair2hair, 
Handelsonderneming Elsinga, Heidema-Medendorp Fonds, Heiploeg International B.V., Hendrikson 
Shrimping BV, Jacco de Jong bestratingen, Jachtwerf Gruno, J.H. Pruim Groente- en Fruithandel, 
Kaasbus Menno Bol, Kapsalon Marijke, Landman borduren, Camping ’t Ol Gat, Oostindien Hoveniers, 
Palingrokerij Gaele Postma, Pizzeria Restorante L’Ancora da Mario, Restaurant De Oude Sluis, 
Restaurant IJssalon De Boeter, Restaurant ZK86, Restaurette Schierzicht, Robersum Recreatie, 
Rijwielreparatie H. v.d. Veen, Smit Food, Slagerij de Sluis No2, Sonnema Dakbedekking, Spar Bergstra, 
Uitvaartvereniging De Laatste Eer, Varen en Sleepnetvissen op de Waddenzee met de ZK 9, Vishandel 
van der Heide, Visser Auto Service, Windkracht 8. 



Voorwoord 
 

Naar buiten 
 
Schreven we de vorige keer dat we nu echt genoeg hadden van het koude, sombere weer en naar groen 
verlangden, deze keer kunnen we melden dat onze wensen in  vervulling zijn gegaan: de natuur is 
prachtig groen, het weer is aanmerkelijk verbeterd. We kunnen vaak weer zonder jas aan naar buiten 
en alle buitenactiviteiten doen die we willen, van in de tuin werken tot lekker sportief bezig zijn of 
gewoon lekker lui in de zon liggen of zitten. 
 
Iemand die altijd buiten is vanwege zijn werk, is ondernemer Eise-jan Oostindien. Met veel plezier 
beoefent hij zijn beroep als hovenier, terwijl zijn vrouw Marga de bloemenverkoop aan huis -en wat 
daar nog meer bij komt kijken- ook met veel plezier doet. 
 
Manuel van Groningen vertelt enthousiast over zijn beroep als militair. In die functie was hij ook veel 
buiten bezig en in zijn nieuwe functie als manager Techniek en Groen bij vakantiepark Siblu in 
Lauwersoog zal hij ook regelmatig buiten te vinden zijn. 
 
Louwe Smit neemt ons in een nieuwe, leerzame rubriek mee naar een andere buitenactiviteit: het 
verkeer en de regels die daar gelden en Gerda van Dam verhuisde vanuit Friesland naar Zoutkamp en 
vertelt erover in de rubriek ingestroomde mensen. 
 
Verder mikt de schietvereniging op nieuwe leden, is  Stal Panser Elema officieel geopend, toont het 
Smartlappenkoor de nieuwe shirts en vertelt oud- Zoutkamper Herman Cordes, als reactie op onze 
oproep, over zijn oorlogservaringen en die van zijn vader. 
 
Dit en nog veel meer leest u in deze zomereditie. We hopen dat u van de verhalen geniet en blijven u 
oproepen om te komen met uw verhaal over de oorlog, of over andere dingen die ons dorp betreffen.  
 
Tenslotte wensen we iedereen een hele goede vakantietijd, met veel zon en plezier. 
 
De redactie  
 
 

                                                                                                                                    
 
Berichten en bedankjes 
 
 

Kleding inleveren 
 
Gebruikte, en nog nette, kleding kunt u inleveren bij het 
ophaalpunt voor Dorcas, in de schuur van P Bolt-Vos, 
Churchillweg 19.  

 

 
 
 
 



 
 

                                                                                                                  
 

Het smartlappenkoor heeft met Pinksteren opgetreden in hun nieuwe shirts. Gesponsord door  
café Partycentrum de Kegel en Palingrokerij Gaelle Postma.  

Het koor bedankt de sponsors hiervoor ! 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Hierbij wil ik iedereen bedanken voor de attenties, telefoontjes, en bemoedigende gesprekken tijdens 
mijn ziekte. 
Het was hartverwarmend en heeft mij de kracht gegeven om, ondanks alle tegenslagen, door te gaan. 
Na een borstbesparende operatie, bestralingen en 40 dagelijkse behandelingen hyperbarezuurstof-
therapie in Sneek gaat het stukken beter. 
Het eind is bijna in zicht. 
Nogmaals: iedereen die op wat voor manier dan ook zijn medeleven heeft betuigd zeggen wij  hartelijk 
dank. 
 
Jannie en Kersien Abbas 
 

Graag willen wij u bedanken  voor de vele kaarten en de aandacht die u aan ons hebt gegeven bij het 
overlijden van mijn lieve man en onze  vader en opa   
 

Henny Zwart 
 

Henny had graag Vlaggetjesdag nog willen meemaken. Even kijken in de haven of de schepen er al 
waren.  Maar de donderdag voor Pinksteren is het zijn laatste reis naar de haven geweest.  Op de 
terugweg weer naar huis is hij in de Dorpsstraat gevallen. De Dorpstraat waar hij geboren is en vlak bij 
zijn geboortehuis is hij gevallen.  Het is hem fataal geworden. Tweede Pinksterdag is Henny overleden 
in het ziekenhuis.   Een echte Zoltkamper is ons ontvallen.   
 
Baukje, Heero en Judith, Martin en Anneke en Jan Willem en Griet en de kleinkinderen.  
 



 

 

 

Nijs van Dukdalf!  

Het is hoog tijd om jullie op de hoogte te brengen van het wel en wee 
binnen toneelvereniging Dukdalf. Het was maart 2020 dat we voor het laatst op de planken stonden, 
daarna nam corona het verenigingsleven over. Gelukkig wisten we onderling de verbinding te 
behouden wat natuurlijk erg belangrijk is in zo’n periode.  
 
De bedoeling was om afgelopen seizoen weer een voorstelling te spelen, toen de regisseur in 
september te kennen gaf te stoppen. Omdat in die periode alle toneelverenigingen weer van start 
gaan lukte het niet nog een andere regisseur te vinden. Dit was een grote teleurstelling, want we 
verheugden ons er op om ons weer in te leven in de typetjes, vorm te geven aan het stuk en samen 
weer wat moois neer te zetten zodat jullie als publiek weer fijn een avondje zouden kunnen lachen.  
 
Om toch nog zichtbaar te zijn en wat van ons te laten horen hadden we nog wel een kraam tijdens de 
Kerstmarkt in het Oude Centrum waar we vis bakten en verkochten en een Rad van Avontuur 
hadden! Hier hadden we veel plezier in en we waren erg blij en verrast door de opbrengsten.  
 
En toen lagen er nog twee puzzels die opgelost moesten worden: een nieuwe locatie voor onze 
repetities en een nieuwe regisseur. We kunnen zeggen dat beide is gelukt!  
 
Een ruimte voor onze repetities hebben we gevonden in de Solte Campe. In het voorjaar maakten we 
kennis met Iris en Arno en de mate van gastvrijheid, de ruimte en hun enthousiasme zorgen er voor 
dat dit voor een ons een ideale plek is. In september kunnen we daar dan starten met onze repetities 
en het voelt goed weer een basis te hebben. Via diverse kanalen hadden we een oproep geplaatst 
voor een regisseur. Die oproep werd met enthousiasme ontvangen want we hadden diverse reacties.  
Hierdoor waren er zelfs heuse sollicitatie gesprekken nodig. En.......ook dit was succesvol.  
 
Met ingang van komend seizoen is Conja Gerritzen onze regisseur. Conja is theaterdocent in 
Leeuwarden en heeft ervaring in het regisseren. Sinds kort woont Conja in Leens, dus dat is lekker 
dichtbij. Het is altijd aftasten en we moeten elkaar leren kennen, maar we hebben er vertrouwen in 
dat Conja ons nog veel tips en trucs kan bijbrengen om het spel te verbeteren. Inmiddels is de 
leescommissie aan het werk en wordt er samen met de regisseur een stuk uitgezocht. Binnenkort 
hebben we dan ook een eerste leesavond: kennis maken met het stuk, welke rollen zijn er, welke 
acteurs willen er dit jaar spelen. Even snuffelen aan het stuk zeg maar. Kortom: alle ingrediënten 
voor een mooi toneelseizoen zijn aanwezig! In het najaar informeren wij jullie over het stuk en de 
speeldata.  
 
Wij wensen jullie voor nu een goede zomerperiode, thuis of elders en hopen u eind februari te 
ontmoeten tijdens onze voorstellingen.  
 
Hartelijke groet, 
Spelers toneelvereniging Dukdalf 
 



Bijna vijftigjarige schietvereniging SV De Zeearend zoekt nieuwe leden  

 

We spreken met Jaap Buikema, schutter van het eerste uur, en met Adri 
en Joke Broere, die ook al jaren met veel plezier lid zijn van de 
schietvereniging. De vereniging is in 1973 opgericht door Jaap Buikema, 
Frans, Jakob en Johannes Visser en Henk Wijbenga. Er waren vroeger 
veel bazaars en daardoor is eigenlijk de gedachte ontstaan om een 
schietclub op te richten. Een jaar nadat ze waren begonnen met 
schieten, lieten ze zich bij de Kamer van Koophandel inschrijven en dus 
was de schietvereniging in 1974 officieel.   
 
Verschillende locaties  
Jaap is al 25 jaar penningmeester en Joke Broere is al jaren voorzitter en secretaris. Ze zijn begonnen 
in hotel-café De Zeearend, vandaar de naam Zeearend. Later zijn ze uitgeweken naar café  Buitjes en 
zijn opvolgers. Toen het pand verkocht werd, gingen ze naar De Deurenloods en momenteel zitten ze 
in De  Kegel. Een schietvereniging heeft veel lengte nodig. Er wordt geschoten met een geweer en een 
pistool. Voor een geweer is een baan van minimaal tien meter nodig en voor een pistool een baan van 
tien en  vijf meter. Er moet ook ruimte voor de schutter zijn om te staan en er zijn zitplaatsen nodig. 
Niet ieder etablissement is dus geschikt voor het huisvesten van een schietvereniging. Ze hebben nu 
vijf banen. Er wordt op kaartjes geschoten.  

Ledenstop  
Er zijn momenteel negen leden. Vroeger had de schietvereniging ongeveer 45 leden, er is zelfs een 
ledenstop geweest. Ze stonden 's nachts om twee uur nog te schieten. Er werden ook wel bazaars op 
touw gezet, open avonden georganiseerd en er werd in wedstrijdverband -met een uniform aan- 
geschoten. Men ging dan wel naar Tolbert, Marum, Loppersum en had wedstrijden met clubs uit de 
buurt, zoals Ulrum en Kloosterburen. De schietvereniging uit Ulrum bestaat niet meer. Tegenwoordig 
zijn er niet veel schietclubs meer en door de corona en de verhuizing naar De Kegel is het nog niet 
mogelijk geweest om gasten te ontvangen voor het houden van wedstrijden, maar men hoopt in de 
toekomst wel weer wedstrijden te gaan houden.  

Elke week  
Elke week wordt er op de vrijdagavond geschoten. Het begint om half negen. Er wordt met windbuksen 
(geweer) geschoten en dat zijn geen verboden wapens. Het is niet verplicht om deze achter slot en 
grendel te bergen maar dat willen ze wel, omdat de windbuksen in de kroeg opgeborgen worden en 
iedereen er bij kan. De vereniging heeft zelf twee windbuksen voor links en rechtshandigen. Deze 
buksen blijven in het Kegelhuis. Sommige leden hebben een eigen windbuks. Een kogel mag 4,5 mm 
zijn, is het een kogel van 5 mm dan valt deze onder de vuurwapen wet. In de toekomst wil het bestuur 
graag op twintig leden of meer zitten.   

Nieuw schiettalent gevraagd  
Het bestuur is op zoek naar jonge mensen die het kunnen overnemen, maar uiteraard zijn oudere 
mensen ook van harte welkom. Omdat er te weinig leden zijn, kunnen er geen activiteiten worden 
georganiseerd en als er een paar mensen ziek zijn, is het clubje wel heel klein, dus het zou fijn zijn als 
er nieuwe, enthousiaste schutters bij komen. Het nieuwe seizoen begint in september 2023. 
Belangstellenden zijn van harte welkom om op de vrijdagavond een kijkje te komen nemen. Onnodig 
te zeggen dat het bestuur blij is met elke aanmelding.  

 

 



 

 

 
 

 
 

 
 

 

 

            Windkracht 8 
    Dorpsstraat 3 Zoutkamp 

            Tel 06 1913 1588 

 

- Damesmode 

- Woonaccessoires 

- Kaarten 

- Souvenirs 

- Cadeauartikelen 

    

   Graag tot ziens !! 

 

 



 

 

 
 



Open middag opbaarruimte begrafenisvereniging De Laatste Eer 
 
Omdat de voormalige aula verouderd was en plaats moest maken voor appartementen, besloot het 
bestuur van de begrafenisvereniging De Laatste Eer een ruimte in de Nieuwe kerk in te richten. Op 
zaterdag 17 juni was er gelegenheid voor belangstellenden om de nieuwe opbaarruimte te bezichtigen. 
 
De bezoekers konden eveneens een kijkje nemen in het interieur van een lijkwagen. Tevens werden ze, 
aan de hand van koelapparatuur, die in een kist was geplaatst, voorgelicht over de werking daarvan. 
 
De ruimte is rustig, smaakvol en passend ingericht. Zo is een wand voorzien van een prachtige poster 
van het Lange en het Korte Heufd bij zonsondergang. Naar meer muurdecoratie wordt nog gezocht en 
uiteraard is de ruimte voorzien van meubilair. 
 
In de nieuwe aula kan 1 persoon worden opgebaard. Als er twee mensen tegelijk overlijden, wat in 
twintig jaar nog maar 1 keer is  voorgekomen, kan de -tweede- overledene thuis worden opgebaard 
dankzij de extra koeling die de vereniging heeft aangeschaft.  
 
Het bestuur is zeer tevreden over het resultaat. 
 

 
 
 

                                                                                                                                    
 

Woningbouwplannen voormalig Heiploegterrein Zoutkamp 
 
In onze krant van januari van dit jaar berichtten wij al over de plannen om te komen tot woningbouw 
op het voormalige Heiploegterrein. In de raadsvergadering van 5 juli jl. werd de raad gevraagd hiervoor 
een bedrag van 2,3 miljoen euro beschikbaar te stellen. 
 
‘De raad heeft de verkennende  grondexploitatie van een woningbouwlocatie met aanleg van een 
haven op het voormalige Heiploegterrein vastgesteld en daarvoor een bestemmingsreserve van   
2. 320.000 euro  beschikbaar gesteld. 
De komende tijd zal het plan verder uitgewerkt en geoptimaliseerd worden. Het college verwacht in 
2024 een omgevingsplan ter vaststelling voor te kunnen leggen. Vervolgens kan in 2025 het terrein 
bouwrijp worden gemaakt  en in 2026 de eerste kavels worden verkocht.’ 



Stal Panser Elema geopend 
 
Op vrijdag 30 juni werd het 
paardencomplex Stal Panser 
Elema officieel geopend door 
burgermeester Henk Jan Bolding 
en werden belangstellenden 
gelegenheid geboden om  een 
kijkje te komen nemen. Hiervan 
werd druk gebruik gemaakt. Jan 
Kees Elema blikt dan ook 
dankbaar terug, getuige zijn 
verslag: 
 
‘De opening ligt nu achter ons, we kijken terug op hard werken en een ZEER geslaagde dag. We hebben 
met een gevarieerd programma u een beeld proberen te geven van de nieuwe tak die we ingeslagen 
zijn met de Paardenhouderij. Helaas hebben we niet iedereen te woord kunnen staan doordat vele 
bezoekers ons wisten te vinden, dit heeft ons overweldigd. Wij willen dan ook iedereen bedanken voor 
hulp en bezoek aan dit succes. 

 
Bent u niet in de gelegenheid geweest om onze 
open dag te bezoeken dan bent u alsnog 
welkom om een kijkje te komen nemen of om in 
de toekomst een van onze evenementen te 
bezoeken.’ 
 
Een Team, een Taak 
Team SPE (Stal Panter Elema) 
 
 
 
 

 

                                                                                                                                    
 

Even lachen….. 

 Levensduur 
 Een man gaf zijn zoon eens het advies dat hij als hij lang wilde leven, elke ochtend een beetje buskruit 
over zijn cornflakes moest strooien. De zoon deed dit nauwgezet en werd maar liefst 93 jaar. Toen hij 
stierf, liet hij veertien kinderen na, 28 kleinkinderen, 36 achterkleinkinderen en een gat van twee bij 
vier in de muur van het crematorium. 
 

Liefde 
Een predikant hield een toespraak in Hyde Park. ‘U moet de Here liefhebben met heel uw hart.’ Een 
omstander antwoordde: ’Wat een onzin. De wetenschap heeft bewezen dat het menselijk hart niet 
meer is dan een pomp.’ 
De predikant vroeg: ’Bent u getrouwd?’ Ja’, zei de man. ‘Ga dan naar huis en zeg tegen uw vrouw dat u 
haar liefheeft met heel uw pomp.’ 

Uit: peper en zout 



Uit de school geklapt 

 

Het schooljaar 2022-2023 loopt alweer ten einde. De laatste weken staan in het teken van afscheid. 
Op woensdag 12 juli nemen we afscheid van maar liefst 10 kinderen. Hun basisschooltijd zit erop. Ze 
hebben met elkaar een afscheidsfilm gemaakt die we met de ouders, kinderen en team gaan kijken. 
We zijn erg benieuwd. Maandag 17 juli is de laatste schooldag voor groep 8 en op dinsdag springen de 
kinderen traditiegetrouw middels een trampoline uit de school. De vakantie kan beginnen en daarna 
op naar het voortgezet onderwijs! 

Alle groepen gaan op schoolreisje. De groepen 3-6 gaan naar Drouwenerzand, groep 1-2 gaan naar 
Sanjesfertier en tot slot gaan de groepen 7-8 zich uitleven in Grolloo, bij Outdoorpark Joytime. 

Op maandag 17 juli gaan we de leerlingenraad feestelijk afsluiten. We hadden goede, open gesprekken 
en mooie input die we hebben kunnen gebruiken om het op school fijner te maken, maar ook waren 
er zaken waar de leerlingen zelf mee aan de slag zijn gegaan. Een bedankje voor alle leerlingen in de 
leerlingenraad is zeker op zijn plaats. 

Donderdag 20 juli is de officiële laatste schooldag voor alle kinderen. Een feestelijke dag waarmee we 
samen het schooljaar goed gaan af sluiten. De dag ziet er natuurlijk anders uit dan een gewone 
schooldag. Het team en de kinderen zijn meestal verkleed met een thema. Wat zou het dit jaar zijn? 
Iets met andersom? En daarnaast doen we vaak spelletjes in de klas op het plein en worden de 
kinderen getrakteerd. 

En nu tijd voor vakantie! Alle ouders, kinderen, en lezers van de Schudzeef wensen wij een fijne en 
ontspannen zomer toe. Het nieuwe schooljaar start maandag 4 september. 

Team SWS de Zoutkamperril 

                                                                                                                



De garnalenkoningin vertelt 
 
We zijn op bezoek bij de nieuwe garnalenkoningin Miriam Horn. Miriam, geboren in Den Andel, woont 
samen met Harold Broere, zoon van Adrie en Joke Broere. Ze hebben drie kinderen: Skeg van vijftien, 
Robijn van dertien en Belle van acht. Ze werkt als facilitair coördinator bij vakantiepark Siblu te 
Lauwersoog. 
 
Mirjam was vereerd dat ze gevraagd werd, maar had het vanwege haar leeftijd (41), niet meer 
verwacht. “Tien jaar geleden had ik het misschien ook niet gedaan”, verklaart ze. 
 
Bedenktijd 
Ze moest er wel even over nadenken, ze  zag op tegen het houden van de speech, spreken in het 
openbaar is ze niet gewend en ze was bang een black-out te krijgen. Na een week bedenktijd hakte ze 
uiteindelijk de knoop door onder het motto: Als een ander het kan, kan ik het ook. Ze heeft niemand 
in vertrouwen genomen en heeft het pas vijf á zes weken van tevoren tegen Harold gezegd. 
Belle, die als bloemenmeisje gevraagd was, wist pas op Pinkstermaandag, toen Mirjam haar naar de 
locatie bracht waar men zich moest verkleden en daar zelf ook bleef, dat haar moeder garnalenkoningin 
was.  
 
De jurk 
Mirjam mocht zelf de jurk uitkiezen. Nadat ze zich had georiënteerd door verschillende afbeeldingen 
te bekijken en die te toetsen aan haar eigen stijl en smaak, legde ze haar ideeën bij de naaister neer, 
die er vervolgens de juiste stof bij zocht en ermee aan de slag ging. De jurk is op maat gemaakt. Ook 
de bezoekjes aan de naaister bleven geheim, ze reed alleen en met eigen vervoer naar de afspraak, 
anders kon het opvallen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Saamhorigheid 
De dag zelf heeft ze als erg gezellig ervaren. Ze had goed geslapen en was niet nerveus. Het ging er 
geanimeerd aan toe tijdens het verkleden en de rest van de dag, iedereen hielp elkaar en dat gaf een 
saamhorigheidsgevoel. Ook toen bleven de zenuwen uit. “Komt natuurlijk ook omdat ik in de 
moederrol was”, vertelt ze. 
Ze wist niet wie de hofdames waren en ook wist ze niet wie de vissersjongens- en meisjes waren. Die 
zag ze pas toen ze aan boord stapten. 
 
De vaartocht was leuk, wel koud.  Zij had daar niet zoveel last van, Belle wel. Vooral de eerste keer dat 
iedereen voorbij het Koninginneschip kwam en hen zag, vond Mirjam heel bijzonder.  
 
Er staan nog geen activiteiten voor haar in de rol van garnalenkoningin op het programma, maar ze 
denkt wel, dat dat gaat gebeuren . “Er is momenteel veel gaande in de visserij, maar ik hoop dat ik een 
positieve rol mag hebben”, besluit ze.  



 



 

                    

 

 

 

               

 



Ondernemers in de schijnwerpers 
 
Eise-jan en Marga Oostindien runnen vol passie een hoveniersbedrijf 
 
Eise-jan: “Ik vind alles aan mijn werk mooi.” 
 

Het buiten met de handen bezig zijn, is Eis-jan Oostindien 
zijn lust en zijn leven. Zijn vrouw Marga is thuis bezig met 
het onderhoud, aanplanten en verkopen van bloemen aan 
huis. Enthousiast vertellen ze ons over hun bedrijf en hoe 
het zo gekomen is. 
 
In loondienst 
Eise-jan is bij Reukema in Ulrum begonnen als stageloper. 
Ze vroegen hem om in loondienst te komen, wat hij 
veertien jaar heeft gedaan. Daarna werkte hij twee jaar bij 
een hovenier in Bedum.  
Doordat hij veertien jaar bij Reukema had gewerkt, 
kenden veel mensen hem en werd hij al door de klanten 
van Reukema benaderd toen hij nog in Bedum werkte.  Het 
begon al wel bij hem te kriebelen om zelfstandig te 
worden. 
 
Grote sprong 
Wel gaf hij links en rechts bij die mensen aan, dat hij met 

het idee rondliep om voor zichzelf te beginnen. Hoewel hij door veel mensen gevraagd werd, moest hij 
wel even goed nadenken, voordat hij besloot de sprong naar zelfstandigheid te wagen:  ”Als je bij een 
baas in loondienst werkt, weet je wat je elke maand verdient, als je voor jezelf gaat,  is het maar 
afwachten.” 
Toen kreeg Marga vast werk in de kinder- en jeugdpsychiatrie en die stond er gelukkig ook achter, 
anders hoef je het ook niet te doen. Ze zei: “Als je het wilt, moet je het nu doen.” 
Drie maand voordat ik de knoop door heb gehakt, ben ik weer bij die mensen langs gereden en hebben 
we dingen op papier gezet en toen had ik voor drie maanden werk, dus ik dacht: Nu moet het toch al 
heel raar gaan als ik na die drie maand niet meer werk krijg. 
 
Variatie 
Op de vraag, wat hij het leukste aan zijn werk vindt, luidt het antwoord kort maar bondig: “Alles. Er is 
geen dag gelijk en dat is ook het mooie eraan. Elke dag doe je verschillende dingen bij verschillende 
mensen, op verschillende plekken. Je komt overal.” 
Hij heeft ook klanten in Ten Boer, Leek en Groningen. Na al drie jaar zelfstandig te hebben gewerkt, 
werd hij nog opgebeld door mensen die hem kenden van zijn tijd in Bedum en die hem persé als 
hovenier wilden, ongeacht de kosten. 
Hij zegde toe het te gaan doen, op voorwaarde dat de betreffende klant geen reclame voor hem zou 
maken, want daar werken kost te veel reistijd. Hij vindt het wel fijn dat de klant juist hem als hovenier 
wilde en zelfs de moeite heeft gedaan om hem zijn telefoonnummer op te zoeken. “Dat doet je toch 
goed.” 
 
Teken 
Twee weken geleden is hij nog door een teek gebeten. Die komen vaker voor als het warm is. Vorig 

jaar liep hij bij één klant zes tekenbeten op.  Elke dag inspecteert hij zijn lichaam op tekenbeten. Elke 

keer 



is hij er op tijd bij. In Duitsland is het mogelijk om je er preventief voor te laten inenten,  in Nederland 
is die mogelijkheid er niet. 
 
Hulp 
Een keer in de week heeft hij twee, soms drie, dagen een vaste medewerker en ook huurt hij ZZP’ers in 
die bijvoorbeeld helpen met het zagen van bomen en daarin gespecialiseerd zijn. Ook werken ze samen 
met ondernemers uit de omgeving.  Ze hebben niemand in loondienst, dat risico is financieel te hoog. 
Het is moeilijk om goed personeel te vinden Marga: “Het is hard werken,  het loont wel, maar je moet 
het maar net willen, het zijn lange dagen.” 
 
Duidelijk 
Hij heeft ongeveer 180 klanten. Bij de een komt hij vaker dan bij de ander, maar het rooster zit altijd 
vol en soms moet hij ‘nee’ verkopen, of de klant vragen even langer dan normaal te wachten. Door 
onvoorziene omstandigheden, zoals een slecht voorjaar, kan het hele schema ineens overhoop komen 
te liggen en dat vraagt een andere indeling. Duidelijkheid hierin naar de klant toe vindt hij belangrijk 
en dat wordt ook gewaardeerd. Je moet van tevoren altijd duidelijk aangeven: je staat op de lijst, maar 
het kan even duren. 
 
Samen de schouders eronder 
Toen Eise-jan besloot voor zichzelf te beginnen, kreeg Marga vast werk in de kinder- en 
jeugdpsychiatrie. Ze stond volledig achter hem. Maar toen de kinderen kwamen en de dagen voor  Eise-
jan steeds gevulder en langer werden, was haar baan niet meer met het gezin te combineren, omdat 
ze ook nachtdiensten draaide. 
Ze besloot te stoppen en wijdt zich sindsdien ook met hart en ziel aan het steeds groeiende bedrijf. Via 
mond-tot-mondreclame komen er nog steeds klanten bij. Ook de verkoop van kerstbomen, groen en 
kerstdecoratie heeft een hoge vlucht genomen.  
Marga geniet van de bloemenverkoop aan huis: “Dit is voor mij  leuk om erbij te doen. Je bent vaak 
fulltime bezig, het  is altijd wel even hectisch en soms zeven dagen per week hard werken. Je moet ook 
het onderhoud en aanplanten doen en rondbrengen en bezorgen. Het contact met mensen is ook fijn.” 
Ook de  kinderen vinden het goed zoals het gaat. Zoon Jasper mag wel eens wat rondbrengen in de 
buurt en als Marga anderhalf uur van huis is om met Sofie naar zwemles te gaan, past Jasper op de 
winkel en doet dat tot volle tevredenheid van de klanten en hemzelf. Heel soms mag hij met Eise-jan 
mee naar de kweker en dat vindt hij een feestje.  
 
Kwaliteit 
“Met beplanting ben ik behoorlijk zinnig”, zegt Eise-jan. “Ik verkoop kwaliteit, of ik verkoop het gewoon 
niet. Ik ga zelf naar de kweker toe en  zoek het zelf uit en vanaf april, als de nachtvorsten voorbij zijn, 
doe ik dat soms twee keer per week. Dan ben ik overdag aan het werk vanaf half acht tot  half vijf. Ik 
kom thuis, maak een boterham klaar om mee te nemen voor onderweg, neem de andere aanhanger 
achter de auto en rijd naar de kweker. ’s Avonds om half elf is de boel dan aan de kant.” Marga: “Dan 
heb je plantjes die vers uit de kas zijn. Er zit niemand tussen en je weet zelf ook wat je in huis haalt. 
Ook de kerstbomen zoeken wij in september al uit en deze steken wij zelf uit in november.” 
Eise-jan: “Het begon, doordat een paar klanten vroegen, of ik ook geraniums kon leveren. Dat kon en 
toen kwam er steeds meer vraag naar en zo is het gegroeid. Ik plant ook jaarlijks grote bloembakken 
aan bij campings bijvoorbeeld. En ik koop groot in. Je moet het van de aantallen hebben, het is geen 
dikke winstmarge, het is soms gewoon een gok. Het ene jaar willen de mensen dit, het andere jaar 
willen ze iets totaal anders, er is geen jaar gelijk.” 
 
Doorgaan 
Ze willen nog wel jaren zo doorgaan. Een andere baan is voor Marga nu ook nog niet met het gezin te 

combineren, maar wie weet wat de toekomst brengt. Ze genieten samen van het werk.  “Zolang mijn 



lichaam het volhoudt, wil ik zo lang mogelijk doorgaan en als het echt helemaal niet meer wil, is een 
tuincentrum of een winkeltje een goed alternatief”, aldus Eise-jan.  
“We zien wel wat op ons pad komt, maar zoals het nu gaat, gaan we gewoon lekker door”, verklaren ze 
eenstemmig.  

 
 

                                                                                                                                    
 
 

Gemeentenieuws 

Omgevingsvergunningen 

 Burgemeester en wethouders hebben op 5 juli 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor 
het kappen van een lijsterbes op de locatie Churchillweg 5 in Zoutkamp. De vergunning is verleend. 

 Burgemeester en wethouders hebben op 27 juni 2023 een aanvraag ontvangen voor het uitbreiden 
van de woning op de locatie Wilhelminastraat 30 in Zoutkamp. 

 Burgemeester en wethouders hebben op 7 juni 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor 
het vervangen van de kozijnen op de locatie Bakkersplein 4 in Zoutkamp. De vergunning is verleend. 

 Burgemeester en wethouders hebben op 5 juni 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor 
het realiseren van een tijdelijke verkeers- en fietsbrug op de locatie nabij S.H. Woldringhstraat 1 in 
Zoutkamp. De vergunning is verleend. 

 De Burgemeester heeft op 15 mei 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor het organiseren 
van een Kinderspelweek Zoutkamp 28 augustus t/m 1 september 2023 op de locatie Beatrixstraat 21A 
in Zoutkamp. De vergunning is verleend. 

 Burgemeester en wethouders hebben op 11 mei 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor 
het realiseren van een aanlegvoorziening met steiger op de locatie nabij Hunsingokade in Zoutkamp. 
De vergunning is verleend. 

 Burgemeester en wethouders hebben op 10 mei 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor 
het realiseren van een aanmeervoorziening met steiger op de locatie nabij Reitdiepskade in Zoutkamp. 
De vergunning is verleend. 

 Burgemeester en wethouders hebben op 10 mei 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor 
het realiseren van een voetgangersbrug op de locatie nabij Spuistraat in Zoutkamp. De vergunning is 
verleend. 

Evenementenvergunning 

 De Burgemeester heeft op 13 juni 2023 een besluit genomen over de aanvraag voor het organiseren 
van een halve marathon 29 juli 2023 op de locatie Lauwersoog, Zoutkamp, Niekerk en Ulrum. De 
vergunning is verleend. 

Voor meer informatie over de omgevingsvergunningen en de evenementenvergunning kunt u 
contact opnemen via gemeente@hethogeland.nl of telefoonnummer 088-3458888. 

 
 



Terugkerende toeristen in het 
dorp 
 
 
 
 

Duits echtpaar komt al bijna dertig jaar met de boot in Zoutkamp: “Het is hier 
fantastisch.” 
 
Jelto en Agnes Arends uit Osterhusen, een klein dorpje in de gemeente Hinte, kochten in 1995 een 
boot bij Gruno, kregen toen ook een ligplaats toegewezen en bleven hier komen. Inmiddels hebben ze 
de tweede boot van Gruno en zijn ze niet meer uit Zoutkamp weg te slaan. 

 
Vriendschap, gezelligheid en rust 
Ze leerden mensen kennen, raakten bevriend met ze 
en genoten van de aardige mensen, de gezelligheid 
op de steiger en van de rust. Hij was architect, zij 
hoofd van een kleuterschool en het werk gaf hen veel 
stress. Ze zochten een rustige plek en vonden die in 
Zoutkamp. “We houden niet zo van lawaai, hier was 
het altijd rustig en het was een echte familie hier, het 
was een mooie tijd”, verwoordt Agnes. 
 
Zoutkamp nummer 1 
Die rust ervaren ze nog steeds; ze hebben geen last 
van het verkeer, of van de jeugd en ook van de 
asielzoekers hebben ze totaal geen overlast gehad.  
‘Het is echt een heel rustige haven, het is hier 
fantastisch”, aldus Jelto. Hij vertelt dat ze in het begin 

wel eens hebben geleken naar een andere -ook zo’n kleine en gezellige- haven, maar die was er niet. 
Steeds kwamen ze weer uit bij Zoutkamp. Zoutkamp was en bleef voor hen met stip op nummer 1 
staan. 
  
Sport, natuur en cultuur 
Jelto en Agnes zijn natuurliefhebbers en wandelen met hun Afghaanse windhond heel wat af in en rond 
Zoutkamp. Ook genieten ze van de mooie natuur vanaf het zadel van hun vouwfietsjes. Ze houden 
ervan om sportief en actief bezig te zijn. Ze houden allebei van varen. Agnes doet aan wateraerobics 
en yoga. Jelto heeft aan atletiek gedaan. Samen doen ze aan gymnastiek.  In de wintermaanden gaan 
ze regelmatig naar de sauna in Bad Nieuweschans, waar ze af en toe ook Zoutkampers treffen. 
Daarnaast houdt Agnes van lezen en is ze dol op de hond, die ze wel eens wat verwent. Jelto is in het 
verleden lid van een band geweest en heeft met Pinksteren drie keer een optreden verzorgd  in 
Zoutkamp.  
 
Ook op maatschappelijk terrein zijn ze actief, ze zitten al jaren in de gemeenteraad voor de ‘Grünen’, 
een partij die vergelijkbaar is met de Partij voor de Dieren. 
 
Stilzitten is er voor het echtpaar uit Duitsland niet bij, maar ze liggen met alle plezier jaarlijks graag stil 
aan hun ligplaats in Zoutkamp om te genieten van de rust en alle andere zaken, die Zoutkamp biedt. 



                      

                                                                                            

         



 

 

 

 

 



Hoe gaat het ook alweer in het verkeer?  
 
Verkeer: iedereen heeft er mee te maken. 
Wandelend, op de fiets, in de auto, op de skeelers 
enzovoort. Regels in het verkeer. Regels die gemaakt 
zijn om iedereen zo veilig mogelijk door het verkeer 
te loodsen. 
 
Iedereen, in het bezit van een rijbewijs, heeft moeten 
studeren op de regels. Een theorie-examen is een 
verplicht onderdeel voor het behalen van je rijbewijs. 
Maar wanneer heb je je rijbewijs behaald? Als je pas 
je rijbewijs hebt dan zit de theorie er nog wel goed in. Je hebt immers het theorie-examen behaald. 
Maar voor iemand die het rijbewijs in de vorige eeuw heeft behaald, is dit best wel lang geleden. En 
zijn de regels, die toen golden, maar nu misschien wel niet meer gelden. Met deze gedachte wil ik deze 
‘nieuwe’ regels weer eens bij jullie onder de aandacht brengen. 
 
Ik wil jullie uitnodigen om vragen te stellen over het verkeer en de regels die daarbij horen. Of om 
verkeersituaties onder de aandacht te brengen. Om deze situaties eens onder de loep de nemen en te 
kijken welke regels hier gelden en hoe we daar mee om moeten gaan. 
In deze rubriek komt elke keer een onderdeel van het verkeer aan bod, zoals het verlenen van voorrang 
of het voor laten gaan, parkeren en stilstaan, snelheden binnen en buiten de bebouwde kom, 
verkeersborden, enzovoort. Ook zijn in het dorp en de nabije omgeving leuke situaties te vinden. 
 

Heb je een vraag over het verkeer, of wil je een situatie onder de aandacht brengen, 
stuur dan een mail naar ZKVerkeer@gmail.com of lever dit in bij één van de leden 
van de redactie van de Schudzeef. Misschien staat jouw vraag of situatie in de 
volgende editie. 
In de volgende editie wil ik ingaan op begrippen in het verkeer. Wat zijn deelnemers 
in het verkeer? Wat zijn bestuurders? En wat zijn voetgangers? Ook begrippen als 
weg, rijbaan en rijstrook komen aanbod. 
 

 
Mijn gedachte achter deze rubriek? 
Ik ben rij- instructeur, dus dagelijks bezig met het verkeer. Om de stof goed te blijven beheersen, moet 
je er mee bezig blijven. Daarnaast vind ik het belangrijk dat de regels in het verkeer goed nageleefd 
worden. Dit zorgt voor een veilige leefomgeving voor iedereen. En dat wil ik graag met jullie delen. 
 
Neem, volgens de regels, deel aan het verkeer. 
Dit zorgt voor een veilige en prettige leefsfeer. 
Tot de volgende keer. 
 
Louwe Smit 
 
 
 
 
 
 
 
 



 



Leerlingen van de Zoutkamperril lezen eigen gemaakte gedichten voor bij de 
herdenking op de dijk 

Het is inmiddels traditie geworden om de Pinksterfeesten te 
beginnen door erbij stil te staan dat de zee veel geeft, maar 
soms ook van ons neemt. Op vrijdag 26 mei 2023 werd door 
burgemeester Bolding en Garnalenkoningin Malou 
Claassen een krans gelegd bij het vissersmonument op de 
dijk in Zoutkamp, ter nagedachtenis aan hen die op zee 
gebleven zijn. De leerlingen van groep 7 en 8 van de 
Zoutkamperril leverden ook een belangrijke bijdrage aan de 
plechtigheid. Ze hadden in de weken ervoor allemaal een 
gedicht gemaakt voor de herdenking, en de mooiste twee 
werden door de dichteressen zelf voorgelezen op de dijk. 
Deze twee prachtige gedichten, van de hand van Elena 
Loonstra en Tesse de Wijn zijn hieronder afgedrukt. 

 

 
 
 
 

 

 

 
 

 
 
 

 
 
 

In het heden tot verleden stierven ze op zee 
all ZEELIEDEN                  -Tesse- 
De doden zijn all gevallen en de nieuwe zijn opgestaan 
Sommige alleen en de andere met zijn twee 
In het heden tot verleden stierven ze op zee 
Dan dreigde de storm op zee en sloeg dan toe 
Dan dansde de boot op zee en gingen de golven aan 
dek 
In heden tot verleden stierven ze op de zee 
De doden zijn gevallen en de nieuwe zijn opgestaan 

 



   Grunneger houkje 
 
De slimste mens 
 
Ien studio housten kandidoaten noa wat prakkezaaiern heur oplözzens monkelnd op, terwiel dat zai 
thoes smui t aine noa t aander goie antwoord geft. 
‘Het scheikundige element voor goud?’ ‘AU!’ 
‘De eerste vrouwelijke minister van Nederland?’ ‘Marga Klompé!’ 
'Nachtschoade!' 'Sepia!' 'Van Persie!' 'Eufemisme!' 'De vrede van Münster, 1648!' 'Slutertied!' 
'Alexandre Dumas!' 
'Papaver!' 
'De ramp mit de Hindenburg!' 
Hai zit noast heur op baank en speult swiegend mit zien telefoon. Noa n serie van elf vroagen hoapert 
heur paroate kennis. Op de vroag: 'hoe wordt de rosse buurt in Hamburg genoemd?', blift zai stil en 
ropt hai: 'Reeperbahn, duhu.' 
 
Ingeborg Nienhuis 

 
 

                     

 
Oet: Groningse wijsheden 

 
‘Men mout mensen nemen zoas ze binnen’, zee Kloas, en hai traauwde mit t 
riekste wicht van t dörp. 
 
Laifde is blind en Jan kin nait zain 
 
De man brengt t in mit schepels, de vraauw geft t oet mit lepels 
 
Dou goud wat mout, zet aaltied deur, hol kop ter veur 
 
In andermans bouken is t duuster lezen 

 
 
Oet: Baistachteg,  Grunneger daaierntaimkes  
(samenstelling Fré Schreiber) 
 
 
n Dikke ezel op t Woar 
vil per ongeluk ien t moar 
doar ligt e laankoet op zien rug 
men bruukt hom nou as ezelsbrug  
 

n Olde hoan hail ien t Nijlaand 
was slim swoarmoudeg op de haand 
hai schreef n braifke veur zien dood 
mor hou leest men n hoanepoot?  
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Member of the PP Group       



Al uw schoonheid op 1 adres 

 

HAIR 2 HAIR 

Kapsalon/zonnestudio 

hair2hair.planetzelf.nl 

0595 43 55 65 

Voetverzorging RITA 

06 51 97 97 02 

Schoonheidssalon IRIS M 

06 39 86 58 39 

 

Dorpsstraat 10 Zoutkamp 

 

 

 

 

 

 



Mijn beroep 

Manuel van Groningen: Militair bij het wapen der genie (landmacht) 

“Het is bijzonder om mee te maken dat je samen een onderdeel bent van een groter geheel, 
vooral als het er echt op aankomt” 

Als je vroeger aan mij vroeg wat ik wilde worden, dan wilde ik van alles worden, maar geen militair. Ik 
was 22 jaar en werkte bij een groot installatiebedrijf in Veendam, had al mijn diploma’s in mijn zak, 
werkte in de utiliteitsbouw en verdiende goed. Toch miste ik iets maar wat? Ik tastte in het 
duister…totdat ik via via bij de banenwinkel Defensie in Groningen terecht kwam. 
 
Opleiding tot onderofficier 
Na veel informatie te hebben gekregen, werd ik enthousiast en besloot ik te solliciteren als 
onderofficier bij de Genie. Ik moest gekeurd worden in Amsterdam en op gesprek komen bij de 
aanstelling- en adviescommissie voor onderofficieren. Op 2 mei 2005 ben ik begonnen op de 
koninklijke militaire school (KMS) te Weert. Deze school leidt onderofficieren op en is vooral gericht 
op het aansturen en leidinggeven aan een groep militairen. Ik heb ontzettend veel geleerd over heel 
veel zaken, maar ook over mijzelf:  je kunt veel meer dan jezelf denkt. Na deze negen maanden werd 
ik wakker in Vught om aan mijn vaktechnische opleiding te beginnen. Eerst leerde ik zaken betreffende 
de algemene genie, zoals het werken met mijnen en explosieven, het bouwen, van bruggen en het 
geven van advies aan een hogere commandant en nog veel meer. Dit duurde zes maanden. 
 
Sergeant 
Wat vreemd was, is het feit dat ik opnieuw installatietechniek moest doen volgens de kapitein van de 
pioniersschool. De opleiding ging 1 jaar duren en dan kreeg ik een militair certificaat. Blijkbaar was 
mijn burger-diploma niet goed genoeg. Later bleek dat de kapitein dit nooit had mogen beslissen. Ik 
wilde in ieder geval niet naar de pioniersschool. Ik ging naar de machinistenschool om machinist te 
worden op de shovel. Dit duurde 1 jaar en uiteindelijk ben ik, met een diploma rijker, in augustus 2007 
bevorderd tot sergeant. Eindelijk mocht ik paraat. 
 
Uitzending 
Mijn eerste functie was bij 101 Geniebataljon in Wezep 102 constructie compagnie bij A pel Grondweg 
en Waterbouw en ik was commandant van de Bravo groep. Het was een prachtige tijd, met als kers op 
de taart met de groep op uitzending in 
2009/2010 naar Afghanistan (vier 
maanden). Daarbij hebben we een 
vooruitgeschoven post gemaakt (mini-
kampje op een strategische locatie). Er 
werd een nieuw peloton opgericht: het 
Advanced Constructie Peloton, daar 
zochten ze nog een sergeant installatie- 
techniek. In deze functie ben ik weer op 
uitzending geweest naar Afghanistan. 
Na drie jaar ben ik opvolgend pelotons-
commandant geworden, waarbij door 
afwezigheid van een luitenant negen 
maanden commandant geweest van 
dat peloton. Met dit peloton zijn we 
twee maanden in Burundi (Afrika) 
geweest. 



Sergeant-majoor en senior-instructeur 
Daarna ben ik weer groepscommandant geworden, ditmaal bij het waterboor detachement en hierbij 
ben ik volledig boormeester geworden. Wederom drie prachtige jaren gehad, waarbij we veel 
calamiteiten-putten hebben geboord voor verschillende veiligheidsregio’s. De parate functies waren 
op de prinses Margriet kazerne te Wezep. Na elf jaar paraat te hebben gezeten, werd ik overgeplaatst 
naar de pioniers- en pontonnier school (PPS) te Vught. Hierbij werd ik junior- instructeur 
installatietechniek, waarbij ik het praktijkgedeelte voor mijn rekening neem om manschappen en 
onderofficieren op te leiden tot monteur of eerste monteur. In 2019 was mijn bevordering tot 
sergeant-majoor en ben ik senior- instructeur geworden op de vakgroep. Vanaf januari 2022 waren de 
tekorten hoog en heeft mijn commandant mij gevraagd om hoofd Vakgroep installatietechniek te 
worden op de school. Hierin  ben ik eindverantwoordelijk voor de kwaliteit van de opleiding en ik kijk 
vijf jaar vooruit voor nieuwe toepassingen binnen de landmacht op het gebied van installatietechniek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Teamwork 
Defensie is een prachtige werkgever, waar je jezelf altijd kan blijven ontwikkelen op menselijk en op 
praktisch gebied. Je maakt veel verschillende dingen mee. Wat ik hiervoor heb beschreven is nog maar 
een beknopte versie; ik heb het nog niet over de vele oefeningen gehad in zowel  binnen- als 
buitenland. Bij het schrijven van dit stuk merk ik dat ik veel over mezelf schrijf, maar ik heb het altijd 
samen met een team gedaan. Het is bijzonder om mee te maken dat je samen een onderdeel bent van 
een groter geheel, vooral als het er echt op aankomt. 

Nieuwe uitdaging 
In 2007 heb ik Linda de Boer leren kennen en al die tijd ben ik binnenslaper geweest (dan slaap je op 
de kazerne). Ik ben haar enorm dankbaar dat zij al die tijd achter mij heeft gestaan en problemen thuis 
heeft opgelost in mijn afwezigheid, inclusief de zorg voor onze kinderen. Ik ben dankbaar dat we vele 
hoogtepunten in mijn loopbaan samen hebben mogen vieren. Ik heb altijd gedacht dat ik als militair 
met pensioen zou gaan. Na het overlijden van onze dochter Philou ben ik echter anders gaan denken 
over mijn rol binnen het gezin. Dit heeft erin geresulteerd dat ik in augustus mijn militaire uniform uit 
ga doen en per september  begin als manager Techniek en Groen bij Vakantiepark Siblu in Lauwersoog. 
Voor mij vormt dit een nieuwe en mooie uitdaging dichter bij huis. 

Af en toe zal ik nog blijven denken aan de broeders en zusters waarmee we samen hebben gediend. 

 



Nieuw in Bibliotheek Leens             
 
 
 
 

Jeugdboeken AP en AK (Peuters en 
kleuters)  
• Boer Boris en de bietjes - Van Lieshout en  
   Hopman 
• Karel in het verkeer - Liesbeth Slegers 
• ’s Nachts als jij slaapt - Peter Arrhenius 
• Prins Peuter heeft een NEE-dag - Busser  
   en Schroder 
• Schip ahoi - Liesbeth Slegers 
• Een potje vol liefs - Daniëlle Schothorst  
• Trippel & Trappel trappen de kat op z’n  
   staart - Van Straaten 
• De koning zonder spierballen – Van  
   Teunenbroek 

Jeugdboeken A (6 - 8 jaar) 
• De wilde paarden - Sandra Grimm 
• Ramon de bizon - Lou Beauchesne 
• Superjuffie in de storm - Janneke  
   Schotveld 
• Het sprookjesbos van Leesfee –  
   Geyskens en Iken 
• Kapper Knipschaar - Rik Peters  
   (makkelijk lezen) 

Jeugdboeken B (8 - 12 jaar) 
• Vuurbloed, Feniks en het ijspaleis –  
   A. Fowler 
• Het raadsel van de grafbeeldjes - H.    
   Hardeman 
• Lizzy, dagboek van een zusje - J.  
   Dijkmeijer 
• Stomste week ooit - E. Amores en M.  
   Cosgrove 
• Salvador praat met dieren - Dian  
   van der Veer 
• Regenboog Rea - Laura Ellen  
   Anderson 
• Mijn moeder is een dekbed –  
   Lysette van Geel 
• Niek de Groot trapt af - Lincoln  
   Peirce 

Jeugdboeken C (13 - 15 jaar) 
• Split second - Caja Cazemier 
• Het leven van een loser: Het dak eraf - J. Kinney 
 

Strips 
• De leukste grappen van Donald Duck 6 
• Donald Duck classics 4 

Informatief 
• Dino’s kids labo – Pelckmans 
• Haaien helden - Sophie van der Stap 

Volwassenen – Literatuur 
• Zolderkind - Lola Jaye 
• Testament van de ziel - Hylke  
   Speers 

Volwassenen - DVD's 
Belfast, TÁR, Adam Kruk, The Stranger, 
Babylon, Avatar 



Nieuw in Bibliotheek Leens (vervolg)             
 
 
     

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 

Volwassenen – Romantisch 
• Queen Charlotte - J. Quinn & S. Rhimes 
• Kies voor mij - Becky Wade 
• Gelukkig in Clover Cottage - Christie Barlow 
• De vrouwen van het bloemeneiland - T. Bach 
• Een samenzwering aan het hof - F. J. Munez 
• Falling hard for the royal guard - M. Clawson 
• Een liefde in de lente - Katie Fforde 

Volwassenen - Thriller/spanning 
• Een eenzame ster - Sandra Brown 
• Het hoge noorden - Ulf Kvensler 
• De baai - Allie Reynolds 
• Verloren pelgrim - Wim Bax 
• Kroongetuige - Patricia Cornwell 
• Nachtloper - Karin Fossum 
• Stormwacht - Kristina Ohlsson 
• Villa Algarve - Linda van Rijn 
• De schaduwman - Helen Fields 
• In het duister - Sharon Bolton 
• Tijgerlelie - Marion Pauw 
• Het lege huis - Unni Lindell 
• Zonnewijzer - Catriona Ward 
• Donkere wolken boven Parijs - M. Koreman 
• Vergeef me - J.D. Barker 
 
 

Volwassenen – Informatief 
• Nederlands Perzisch Beeldwoordenboek 
• Airfryer - Saskia Peters 
• Reasons to stay alive - Matt Haig 
• En toch zal ik - Jaap Tuma 
• Vogels van het Lauwersmeer - E.J. Boekema 
• Zaai een tuin - Gardeners world 
• Van wafel tot koek - Regula Ysewijn 

                                                                                                                                    



 

 

Iedere week vindt u een nieuwe verse weekaanbieding op onze Facebook pagina! 
Onze openingstijden zijn: 

 Donderdag 8:30 - 18:00 uur 
 Vrijdag 8:30 - 18:00 uur   
 Zaterdag 8:30 - 14:00 uur 



 

 

 

 

 



Zoutkamp vroeger en nu ……….. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

               Uit: Zoutkamp Een wandeling door de geschiedenis 

            Links: V.I.V.O kruidenier J. Huizenga aan de Bakkerstraat. Het linker woonhuis  

            aan de Lauwersstraat was van koperslager Marinus Martens. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                  Links: Bakkerstraat 2 Atelier ZK2 kunst & cadeau. Woonhuizen  

                                  rechts staan aan de Lauwersstraat 

 



 

Kleuren op nummer 

Kleur deze kleurplaat met de kleuren die hieronder staan aangegeven! 

 



Hoe zien ‘ingestroomde mensen’, of ‘import’, zoals wij het vaak zeggen, ons 
dorp?  Hoe bevalt het hun hier, wat vinden ze de voor- en nadelen van het 
wonen op Zoutkamp? 
 

Even voorstellen: Gerda van Dam 
 

“Ik heb er geen spijt van dat ik hierheen ben verhuisd” 
 
Gerda van Dam, in het dorp wellicht beter bekend als ‘de moeder van Stieneke, de kapster’, woont 
alweer negen jaar in Zoutkamp. 
 
Van Niawier naar Zoutkamp 
Ze verruilde haar huis in het Friese dorpje Niawier, onder de rook van Dokkum, voor een appartement 
in de Noorderschans in Zoutkamp. Dit was min of meer noodgedwongen. 
 
Gerda heeft in 2009 een ongeluk gehad, waarbij haar voorvoet verbrijzeld is. Die zit er scheef aan. Ze 
woonde in een twee-onder- één kap- woning in Niawier. Ze moest ’s nachts altijd naar beneden om het 

toilet te bezoeken. Ze heeft een aangepaste schoen en kan zich 
niet zonder schoenen aan verplaatsen. Als ze dus ’s nachts naar 
beneden moest, moest ze eerst de schoenen aan. Ook had ze een 
vrij grote tuin, maar tuinieren kon ze ook niet meer, daar huurde 
ze al iemand voor in. 
 
Prachtig appartement 
Stieneke kwam op een gegeven moment en zei: “Och mam, ze 
hebben bij ons zulke mooie appartementen. Voel je daar niks 
voor? Dan heb je geen tuin meer.”  
Ze aarzelde: naar Zoutkamp en dan in een bejaardenwoning? Daar 
voelde ze zich nog te jong voor. Karin Filbach nodigde haar, via 
Stieneke, vervolgens uit om bij haar eens een kijkje te komen 
nemen. Dat deed Gerda. Ze was bang, dat de kosten voor haar te 
hoog waren, omdat ze alleen nog maar een weduwenpensioen 
had, maar de kosten vielen mee. Ze vond het appartement wel 
heel mooi, heeft zich laten inschrijven voor een ander 
appartement in het gebouw, maar kreeg dat niet en moest nog 
vier jaar wachten. Maar achteraf vindt ze dit nog veel mooier, 

want omdat ze een hoekappartement bewoont, heeft ze een raam boven het aanrecht. Ze is  blij met 
het licht en het uitzicht.  
 
Positief en actief 
“Het bevaalt mie hier hartstikke goud”, zegt ze in onvervalst Gronings, want hoewel ze overal -en de 
laatste jaren in Friesland- heeft gewoond, is ze toch een rasechte Groningse en komt ze uit Stadskanaal. 
Naast het feit dat Zoutkamp bekend voor haar was, vond ze het ook een voordeel dat  Zoutkamp nog 
over de nodige middenstand beschikt. 
“Ik heb het hier vreselijk naar mijn zin, het woont hier leuk, ik ben bij de soos, zit op jeu-de-boule, ik 
zwem elke week in Dokkum, dus ik ben wel actief.” Ze houdt veel van lezen en spelletjes spelen op de 
computer, van fietsen en van wandelen en maakt één keer per week de kapsalon schoon. 
 
Genieten 
Er is niks wat ze niet leuk vindt, want ze gaat van het standpunt uit dat zij, als binnenkomer,  zich aan 
de mensen moet aanpassen en niet andersom en ze kan het met iedereen goed vinden. Het enige 
nadeel vindt ze dat je, als je wat sporten betreft iets wilt ondernemen,  altijd het dorp uit moet. 



“Ik woon hier met zoveel plezier en als ik nu op het balkon zit en de mensen aan de overkant druk in 
de tuintjes bezig zie, denk ik: dat hoef ik niet meer.” Gerda geniet met volle teugen van haar  tijd in 
Zoutkamp en we wensen haar hier dan ook nog veel mooie jaren toe in ons mooie dorp. 
 
 

                                                                                                                                    
 
 

Zoutkamp in oorlogstijd 
 
Op onze oproep om uw verhaal over Zoutkamp en de Zoutkampers in oorlogstijd te delen, kregen we 
een reactie en wel van de 87-jarige Herman Cordes. Herman woont al meer dan 60 jaar in Goor, praat 
nog zo ‘Zoutkamps ’als het maar kan en  weet zich nog heel goed te herinneren wie waar woonde. 
Geniet mee van zijn verhaal. 
 
“We woonden toen in de Spuistraat. Naast ons woonde vrouw Davids, dat was Louwien, en daarnaast 
Erriet en Grietje Koster en de buurman aan de andere kant van ons was Evert Frik. Daarnaast woonden 
Knelis en Betje Bakker. Later woonden ze in  de Woldringhstraat, daarnaast woonden Piet en Antje 
Lukkien, daarnaast Roelf Bolt en Diet. Daarnaast Sterkenburg, de opa en oma van Koert Sterkenburg 
en later heeft de familie Corporaal daar gewoond. Daar tegenover woonde Maartens, die was 
koperslager.” 
 
Hulp uit onverwachte hoek 
Tegenover hun huis waren twee houten barakken, waar de soldaten zaten. Aaf Kerkstra, Frouwke 
Toxopeus, Klazien Bolt en vrouw van der Wal uit Zuurdijk werkten er in de keuken. Aaf haalde Herman 
en zijn zus Tineke wel eens op en gaf hen dan eten. Op een gegeven moment kreeg Tineke hete koffie 
over zich heen en verbrandde haar arm. Dokter Sprenger had geen verband meer en dus werd de arm 
provisorisch verbonden met een lap.  
Onderofficier Albert Grünn kwam de keuken in toen Herman en Tineke er waren, zag haar arm en zei: 
’Was hast du, kleine?’ Toen ze hem vertelde, wat er gebeurd was, zei hij:’Mitkommen.’ Hij nam haar 
mee naar de Batterij, waar de officieren gehuisvest waren, smeerde er brandzalf op, verbond haar arm 
en zei haar de volgende dag terug te komen. Pa Cordes verbood het, maar moeder vond het goed, want 
de man kon hen immers helpen. 
De slager voorzag de barakken van vlees. Albert Grünn ging ’s avonds, als er niemand was, naar de 
keuken, stal daar vlees en bracht het stiekem naar de familie Cordes. 
 
Bommen en briketten 
Hij herinnert zich nog dat de bommen in de haven zijn gevallen. Zijn oom en tante Tabo en tante Geertje 
woonden daar tegenover. ”Op t schip van Marinus Tillema is ook een bom valen. Bie tan Gitje waas 
gain roam meer ien t hoes en ale koppen en schuddels waren aan barrels. En boerderij woar Matthijs 
van der Ploeg nou woont, is hailndaal oafbraand, doar binnen brandbommen op valen.” 
Ook weet hij nog, dat de Zoutkampers briketten stalen bij Rijkswaterstaat. Geert Frik was er de baas, 
maar hij kon het niet tegenhouden, want het was koud en  armoedje troef. 
 
Vader moest vechten 
Pa Cordes werd opgeroepen voor de oorlog en heeft stelling genomen op de Grebbeberg linie. Vader 
was er dus niet toen de oorlog uitbrak en toen heeft de vierjarige Herman tegen zijn moeder 
verkondigd: “Stil mor moeke hör, pabbe schut ze apmoal dood.” Hij weet zelf niet meer dat hij dat 
gezegd heeft, maar dat werd hem later verteld. Het duurde wel twee weken voordat vader Cordes 
thuiskwam. Hij is bij de Grebbelinie op transport gezet en afgevoerd naar Duitsland. Hij kwam terug en 
wat er daar precies is gebeurd, weet Herman niet. 



Wat Herman niet wist 
Wat bleek? Jan Cordes heeft in het verzet gezeten en daar was Herman niets van bekend. Een zoon van 
Herman is majoor bij Defensie en heeft Defensie benaderd met de vraag een toekenning te krijgen voor 
een postume uitreiking van het mobilisatiekruis. Het mobilisatiekruis wordt toegekend aan mensen die 
mobilisabel gesteld waren tussen augustus 1939 en september 1945. Het verzoek is toegekend op basis 
van een eerste onderzoek, verder detailonderzoek vindt nog plaats.  
 
Uitreiking 
Op 14 september a.s. zal de uitreiking plaatsvinden in  Oldebroek door de huidige 
Regimentscommandant Artillerie. Bij leven heeft Cordes het Verzetsherdenkingskruis al mogen 
ontvangen, maar Herman weet niet meer hoe die uitreiking is gegaan. Het is aannemelijk dat dit per 
post is gebeurd. Jan Cordes sprak er niet over. “Ik heb  nooit geweten, dat hij in het verzet heeft gezeten 
en ik denk dat misschien niemand in Zoutkamp dat wist”, aldus Herman. Met zijn zus Marga en zijn 
zoon Arjan zal Herman de onderscheiding in ontvangst nemen. 
 
 
Kent u iemand die ook in aanmerking zou kunnen komen voor een postume onderscheiding, dan kan 
de familie via bijgevoegde link een aanvraag indienen. 
 
https://www.defensie.nl/downloads/formulieren/2021/03/11/aanvragen-mobilisatie-oorlogskruis  
 
En uiteraard willen we graag nog meer verhalen over de oorlogstijd in Zoutkamp. 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                                                                                                    
 
 

   Circus Vakland Het Hogeland 

                           Komt naar je toe deze zomer! 

    Zoutkamp 7 – 10 september 2023 
 



 

 

 

Restaurant IJssalon de Boeter    

Tel. 0595 438992 / deboeter@gmail.com 

 

 
 



                                                                                                                 

 
 
 

                                                                                    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Bakkerij en Lunchroom 

    De Zilte Bries 
 

Dit is Het adres voor: 

- Brood en banket 

- Gebak 

- Belegde broodjes 

- Streekproducten   

En vele andere lekkernijen 
 

Openingstijden: 

Maandag t/m vrijdag 8.00 - 17.00 uur 

Zaterdag 8.00 - 16.00 uur 

 

Telefoonnummer: 06-44617417 

E-mail: deziltebries@hotmail.com 
 

 

 
 

Winkel vol met woonaccessoires voor jezelf  

of om weg te geven. 

Tevens verkopen wij cadeaubonnen. 

Vaste openingstijden zijn  

woensdag t/m zaterdag van 13.00 tot 17.00 

 

Wilhelminastraat 3a in Zoutkamp 

 

www.90gradenoost.com 

email: 90gradenoost@hotmail.nl 

 

 

 



Oud Nieuws 

 

 

 

      Hogelandster 1985 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Hogelandster 13-10-1999 

                                                                                             

                                                                                Hogelandster 1986 



PRIJSWOORDZOEKER 

B R F G O O R E K N I L F S Z W E L G E N 

A E V E R W A R M E N P A R E D U O H C S 

L O N S G E U M T E W A O L E S N A R A T 

L B E I I I E I G O K I L K M V G E A R O 

E N I S T D T E T T I U T S S N K F R O R 

T E M A I O O R L Z I L O R I L S A R T E 

L P E O P W C E A D E L E D E C E O L U N 

A P R N Z E M I E H D G N T H G V Z M A F 

N I P G E S S N N E D E E U T E E T E N L 

D K R E G N D T E W Z E D K R A F L E E A 

E N A M P O E R O A A D O R K A S D K N T 

R A A E Z O B T N F E T A G A E U A R E L 

O M J R O O N E T N D S E R S O N M IJ W E 

T E R K U Z B K L O S O G R H W S W G A P 

I G E T T W E K M I S O R R K N I A E A A 

S N J I L I I T N O N A E P E O E N N R K 

C O N M O C T G J E O E L S E H E D G D K 

H J A E O H S N T E W Z E A G L S L E O A 

Z N O R S T E S O M A E T T R A H A E O D 

B A E G I E N O O T T E Z E B I A O U R W 

A E P M G N E T S E V S I U H A S D P Q A 

K D L M E I S E C R E T A I R E K O R P S 

B O A E O N N E K K I T S U P E R S T E R 

O S I P Z M R G C R O T A L U C L A C U E 

O I D A R E E O P T N K A L T E K R A P S 

R P O M P E N N O A T E K E O B D L E V T 

D E U R S L O T T V K T D I C H T H E I D 

 

AFSCHUDDEN EERDAAGS KIPPENBOER PLAID SUPERSTER  WEERHOUDEN 
ANJER EETBAK KORPS POMPEN SWING  WELLUIDEND 
ASREST EPISODE LAKVERF RADIO THEISME WENEN 
AUTORACE EROTISCH LETLANDER RANSEL TIMER WITREGEL 
BAKBOORD EZELSKOP LINKEROOG REEEL TOILETTAS WOEDEN 
BALLET GEKKENWERK MEDIO ROVER TORENFLAT ZAPMOMENT 
BEITSEN GOBELIN MEEKRIJGEN SCHOUDER TREND ZETJE 
BELEZEN GOEDHARTIG NAZENDING SECRETAIRE UITZEGE ZOOMKNOP 
BEZETTOON HARTTEAM NETTOSALARIS SMELTKAAS  VELDBOEKET ZOUTLOOS 
CALCULATOR HUISVESTEN NICOTINE SOLDEERBOUT VERRASSING ZWELGEN 
DAKKAPEL INSECT OASIS SQUASHER VERWARMEN ZWICHTEN 
DAMWAND JAARPREMIE ONGEMERKT STENOGRAAF VOORNEMEN ZWOEGEN 
DEURSLOT JOGGINGPAK PARKETLAK STIKKEN  WAARDOOR  
DICHTHEID JONGEMAN PESTO STOFDORPEL WATERKOELER  

 

-Invullen oplossing op volgende pagina- 



De woorden in de woordzoeker staan kriskras, d.w.z. van links naar rechts, van boven naar beneden, 
van beneden naar boven of diagonaal. De letters in het letterdiagram mogen meerdere keren gebruikt 
worden. Als u alle gegeven woorden in de woordzoeker hebt weggestreept dan blijft er een aantal 
letters over die niet gebruikt zijn. Deze letters vormen het oplossingswoord. 
 
Los de puzzel op, mail de oplossing naar redactie@deschudzeef.nl of lever - vóór 12 september -  de 
oplossing in bij een van de redactieleden en maak kans op een prijsje. Deze keer is die beschikbaar 
gesteld door Kadootjes en Meer, waarvoor hartelijk dank. 
 
Oplossing woordzoeker: 
 

              
 

 
 
 

            

 

 

 

                                                                                                                                    
 

Even lachen….. 

  
 
 

 Advertenties 

 Te koop: antiek bureau vooral geschikt voor dame met stevige poten en ruime laden 
 

 We scheuren uw kleding niet aan stukken met machines. We doen het voorzichtig met                              
      de hand. 
 

 Onze bikini’s zijn fantastisch. Alleen maar topstukken. 
 

 Gebruikte auto’s: waarom zou u zich ergens anders laten oplichten. Kom eerst bij ons. 
                                                                                                         Uit: peper en zout 

Winnaar van de prijspuzzel van mei is 

Bauke Visser 

Van harte gefeliciteerd!!!! 

De oplossing was: vrijwilliger 

 

Bauke, jouw prijs kun je ophalen bij 

Oostindien Hoveniers 



 

 

 

 

Hier had uw advertentie   

kunnen staan !! 

 



 
 



Telefoonnummers 
• Huisarts Plus Apotheek Zoutkamp: 0595-401300: bij spoed: 0595-401444 

• Algemeen alarmnummer (ambulance, politie, brandweer) in noodsituaties: 1-1-2 

• Alarmnummers dierenleed: 1-1-4  

Niet urgente meldingen: 
• Politie: 0900-8844 (24 uur p.d. bereikbaar) 

• Brandweer: 0900-0904 (24 uur p.d. bereikbaar) of 050- 312 3040 

• Meld Misdaad Anoniem: 0800-7000 

• Zelfmoordpreventie: 0800- 0113 (24 uur p.d. bereikbaar) 

• Dierenambulance Noord-Groningen: 06-2224 4055 

Gemeentehuizen 
Als u iets in het gemeentehuis moet regelen dan kunt u bij de gemeentehuizen in Uithuizen en Winsum 
online of telefonisch een afspraak maken. Sommige zaken kunt u online aanvragen, zoals uittreksels 
of verklaringen. 
Gemeente Het Hogeland: Telefoonnr. 088-345 8888; Whatsapp 06-1145 0530  (maandag t/m vrijdag 
9:00-17:00 uur) 

Openingstijden gemeentehuis Winsum, Hoofdstraat W 70 
• maandag, dinsdag en donderdag  8:30-16:30 uur 

• woensdag     8:30-16:30 uur en van 17:30-20:00 uur 

• vrijdag     8:30-12:30 uur 

 
Afvalkalender gft, extra gft, restafval en oud papier voor Zoutkamp  

Juli 2023 
maandag 24 juli restafval 
dinsdag 25 juli extra gft-afval 
maandag 31 juli gft-afval 

Augustus 2023 
maandag 7 aug. restafval 
dinsdag 8 aug. extra gft-afval 
maandag 14 aug. gft-afval 
maandag 21 aug. restafval 
dinsdag 22 aug. extra gft-afval 
maandag 28 aug. gft-afval 

September 2023 
maandag 4 sept. restafval 
dinsdag 5 sept. extra gft-afval 
maandag 11 sept. gft-afval 
maandag 18 sept. restafval 
dinsdag 19 sept. extra gft-afval  
maandag 25 sept. gft-afval 

vrijdag 28 juli oud papier vrijdag 25 aug. oud papier vrijdag 29 sept. oud papier 

 

Als u gebruik wilt maken van de extra ophaalronde voor het gft-afval dan moet u dit melden 

via https://hethogeland.nl/afval/extra-ophaalronde-gft-afval 

De volledige afvalkalender staat op de website van gemeente Het Hogeland  

https://hethogeland.nl/afval/afvalkalender  

Milieustraten 
Hier kunt u onder andere grofvuil en snoeihout naartoe brengen. Dat mag 4x per jaar gratis. Per keer 
mag u maximaal een volle kofferbak of een volle kleine aanhanger brengen. Heeft u meer grofvuil? Of 
komt u vaker dan 4x per jaar? Dan moet u betalen. Hoeveel dat kost per afvalsoort vindt u op de 
website van de gemeente Het Hogeland. 

Usquert, Westerhornseweg 22 
Kijk voor de openingstijden op de website van de milieustraat Usquert 

Groningen, Duinkerkenstraat 99 
Kijk voor de openingstijden op de website van de milieustraat Groningen 

Brengpunten Klein Chemisch Afval (KCA) 
KCA-brengpunt Leens 
Op de parkeerplaats op de hoek van De Nije Nering en R. Ritzemastraat. Elke 4e woensdag van de 
maand staat hier een KCA-kar van 13.30 uur tot 16.00 uur. 
KCA-brengpunt Winsum 
Op de hoek van parkeerplaats Obergon en Binnensingel. Elke 3e woensdag van de maand staat hier 
een KCA-kar van 13.30 uur tot 16.00 uur. 



 

 
 


